
 

 

Indkaldelse og Referat af skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 7. marts 2018 

 

Mødedato: onsdag den 7. marts 2018 

Mødetid: 17.00 – 19.30 

Vi sørger for lidt at spise 

Giv en tilbagemelding om I kommer senest fredag den 2. marts 

 

Mødested: Øster Farimagsgades Skole personalerummet 

Afbud fra: Axel, Gunnvør, Tina, Oliver, Jakob, Max 

Uden afbud: Malene 

Referent: Kirsten 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

/5.min 

Udgår     

1.  

Godkendelse af      

dagsorden./5 min 

Ingen kommentarer 

 

x   x 

2.   

Elevrådet/ 

10 min     

     

Der har ikke været afholdt møde siden sidst 

Laura fremlagde elevrådets argumentation for at give 7. 

klasserne udgangstilladelse. Der er stor belastning på 

skolegården og på tilbuddet om at være i hallen. 

8. klasserne vil gerne søge om at få tilladelse til at være inde 

i frikvartererne.  

Kirsten foreslår, at 7. klasserne afprøver udgangstilladelse 

fra påske til sommerferien. Ditto med tilladelsen til at 8. 

klasserne kan være inde i frikvartererne. 

Diskussion af forslaget.  

SB bakker om, at et udvalg laver skriv til forældrene i 

nuværende 7. klasse mhp at få skudt prøveperiode i gang 

efter påske. 

Laura, Mogens, Kirsten og Anne Marie udgør udvalget. 

 x x  

3. 

Uddannelses 

ambassadør og 

uddannelsesparatheds-

vurdering fremlæggelse 

/PT og AF 

  
  

 



 

 

4. 

Orientering om 

administrative 

fællesskaber/ 

HHB/10 minutter 

Hans Henrik skal til møde på fredag d. 9. marts, hvor han vil 

få mere information om fremtidens administration på 

skolen. 

 
x x 

 

5. 

Orientering om proces 

vedr. parkering og 

lysregulering 

HHB 

 Kære Skole 

Dette nyhedsbrev er til alle skoleledere, 

færdselskontaktlærere, skolepatruljeinstruktører og 

Skolebestyrelsesmedlemmer i Københavns Kommune, 

der arbejder med Trafiksikkerhed og -undervisning på 

skolen – Send det gerne videre til andre relevante.  

 

”Sikre Skoleveje” er forankret i Teknik- og 

Miljøforvaltningen i tæt dialog med Børne- og 

Ungeforvaltningen Sundheds- og omsorgsforvaltningen og 

Københavns Politi. 

 

Umiddelbart inden jul vedtog Borgerrepræsentationen en 

vision om at ingen må blive dræbt eller komme alvorligt til 

skade i trafikken i København. En vision der peger på rigtig 

mange indsatser, indenfor såvel vejteknik som 

kommunikation, information og undervisning. 

 

Visionen vil i den kommende tid udmønte sig i konkrete 

indsatser, men på skoleområdet, ligger den jo i direkte i 

forlængelse af Faglige fællesmål indenfor Færdsel, som skal 

ruste vores børn og unge til en sikker adfærd i trafikken. 

Dette nyhedsbrev indeholder inspiration til arbejdet med 

Færdselssikkerhed på og omkring skolen. 

 

Skoletransportundersøgelse 

I foråret 2017, gennemførte vi en undersøgelse af 

skolebørnenes transportvaner. Næsten alle skoler deltog, og 

tog sig tid til at vi måtte stille nogle spørgsmål til en del af 

jeres elever. Resultatet ligger nu klar, og vedhæftet kan i 

finde en rapport med de samlede resultater, samt en rapport, 

hvor i på Bydelsplan, kan sammenligne jer med andre skoler 

i lokalområdet. Privatskolerne er ikke med i opgørelsen på 

bydelsplan, da de enkelte skolers opland er meget 

forskelligt, og det derfor ikke giver mening at sammenligne. 

I kan f.eks. se: 

x x x 
 



 

 

• Hvor mange der bliver kørt i bil til skole hos jer – og 

sammenligne med naboskolen 

• Hvor mange der bruger cykelhjelm – og hvordan 

udviklingen er fra 0. til 9 klasse? 

• Og meget mere. 

Vi vil i 2018 gentage undersøgelsen, og vil de kommende år 

følge udviklingen. Vi håber at vi sammen med jer på sigt 

kan få endnu flere til selv at gå eller cykle til skole. Det er 

godt for miljøet, trafiksikkerheden, trygheden – og 

indlæringsevnen. 

I vil snart få tilsendt yderligere information om 

undersøgelsen i 2018. 

 

Sikre Skolevejs Workshop.  

Mandag d. 9. april afholder vi igen workshop for alle 

Skoleledere, færdselskontaktlærere, 

Skolepatruljeinstruktører og skolebestyrelsesmedlemmer. 

Med erfaringerne fra workshoppen fra sidste år, vil der være 

rigelig tid til erfaringsudveksling med naboskoler, 

inspiration og snak på tværs, men også faglige indlæg, f.eks: 

• Fra Rådet for Sikker Trafik 

• Fra Københavns Politi 

• Hvad kommer den nye vision til at betyde for 

skolerne 

• Hvordan får vi flere til at cykel eller gå i skole 

• Diverse kampagner det kommende år. 

Der vil snart blive udsendt en invitation til arrangementet, 

men spred allerede nu meget gerne datoen. 

Arrangementet vil blive holdt på Njalsgade 13 fra klokken 

14.00-17.00, mandag d. 9. april. 

 

Opfølgning på Cyklistprøver. 

Rigtig mange skoler har i 2017, gennemført cyklistprøve for 

6 klasser. Politiets tilbagemelding fra os er, at de er 

overrasket over at mange elever møder op med ulovlige 

cykler – eller ingen cykel. 

En ide kunne være at I sammen med en nærtliggende klub 

sætter fokus på cykling, evt. med et cykelværksted.  

 

Få en lastbil i Skolegården 

Som blød trafikant i byen, er det vigtigt at man har 

opmærksomheden rettet den rigtige vej, og på at 

lastbilchauffører har rigtig svært ved at se cyklister og 



 

 

fodgængere. Derfor opfordrer vi alle skoler til at tage imod 

tilbuddet om at få en lastbil ind i skolegården – særligt 

skoler der står overfor renovering og derfor vil have lastbiler 

helt tæt på skolen. Det er også et rigtig godt tilbud til skoler 

i vores byudviklingsområder, hvor skolens elever hele tiden 

færdes tæt på de store køretøjer. Københavns Kommune 

anbefaler derfor at I benytter jer af nogle af de tilbud som 

stille gratis til rådighed, f.eks.: 

Trafiksikkerhed i Øjenhøjde 

http://børneulykkesfonden.dk/laeringsmaterialer/trafikken/tr

afiksikkerhed-i-ojenhojde 

Lastbilskaravanen 

http://lastbilkaravanen.dk/ 

 

Hans Henrik uddybede punktet. Jakob og Sune er skolens 

Trafikpersonaler. 

 

Københavns Kommune Teknik og Miljø forvaltning (TMF) 

vil kigge på lyskrydset over øster Farimagsgade i løbet af de 

næste to måneder. For at øge tiden i forbindelse med at 

krydse overgangen.   

 

Hans Henrik har rykket på muligheden for etableringen af 

de to parkeringspladser. 

6. 

Proces Aula 

Ny kommunikations 

platform 

Husk bilag 

 

Kirsten orienterede. 

Der var enkelte spørgsmål. 

Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

x x x 
 

7. 

Valg til 

skolebestyrelsen 

 

Der er orienteringsmøde for dem, der kunne være 

interesserede i at stille op. Dato: 02-05 kl. 19.30-21.00 

Der er valgmøde. Dato: 23-05 kl. 19.30-21.00 

Opstillingsmøde skolebestyrelse  

 

Der er møde for kontaktforældre d. 17/4. Her vil bestyrelsen 

også være til stede og fortælle om valget.  

Infomøde/skolebestyrelsesvalg  

 

 x x 
 

http://børneulykkesfonden.dk/laeringsmaterialer/trafikken/trafiksikkerhed-i-ojenhojde
http://børneulykkesfonden.dk/laeringsmaterialer/trafikken/trafiksikkerhed-i-ojenhojde
http://lastbilkaravanen.dk/


 

 

Skolebestyrelsesseminar for hele bestyrelsen lørdag d. 29. 

september. 

8.  

Orientering om 

kvalitets og 

supportsamtalen den 

26. januar 

kh 

Kirsten opsummerede fra samtalen: 

Vi skal fortsat arbejde målrettet i forhold til at lukke hullet 

mellem de svageste og de bedst præsterende elever. 

Vi ønsker support i forhold til at løfte indsatsen for vores to-

sprogede elever. 

Vi ønsker at uddanne vores 10 teamkoordinatorer. 

Fortsat fokus på datadrevet ledelse og omsætningen fra data 

til indsats. 

 x  
 

 9. 

Fritidsinstitutionen 

orientering om:  

Renovering Dr. 

Louise/KB 

/5 min 

 

Kasper fortalte, at han bliver ”kvalitetssikret” både i forhold 

til fritidsområdet og skoleområdet, så han skal fremover 

indgå i kvalitets- og supportsamtaler med områdechefen.  

 

Renoveringen begynder i uge 24. 

 

Forventningsmøde d. 9. april for kommende 0. klassesbørn. 

x 

 

 

 

 

 

 

 

x x 
 

10. 

Principper for 

undervisningens 

organisering besluttes: 

• Vikardækning 

• Valgfag 

• Brug af åben 

skole 

• fagdage 

 

Principper blev vedtaget uden yderligere bemærkninger. 

Hans Henrik lægger dem på skolens hjemmeside. 

x x x 
 

11. 

Fremlæggelse af af 

fælles 

traditionskalender 

Kasper og Anne Marie  

Traditionskalenderen godkendt og bliver snarest lagt ud på 

skolens hjemmeside med datoer for det kommende skoleår. 

x 
 

x x 



 

 

12. 

 meddelelser 
• Drøftelse af udsat klassedannelse/ skolens 

organisering: 
            Vi skal finde en dato for seminar for drøftelse af       

            ovenstående: lørdag i september. 

Lørdag d. 29/9 

 

• Udkast til forventningsfolder forældre i forbindelse 
med skolestart 

 

 

   
 

13. 

Eventuelt 

Mogens fortalte om en forespørgsel, der har været, om SB 

medlemmer deltager i forældremøder. SB deltager i 

efterårets forældremøder.  

   
 

14. 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

Bestyrelsen bliver orienteret om de trafikale forhold og 

parkering løbende. 

 

Aula afløseren for Intra tages op løbende 

Orientering om det nye kommunikationssystem AULA – 

husk bilag 

 

Valg til skolebestyrelsen 

  

Drøftelse af udsat klassedannelse/ skolens organisering: 

 

Den nye bestyrelse skal drøfte skolegårdens muligheder. 

 

 

   
 

Lukket punkt?????  
   

 

 
 
 


